

REFERAT AF 1. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, 6. januar 2001.

Til stede: Nis Rattenborg (NR), Jens Muff (JM), Henrik Jørgensen (HJ), Niels Odder (NO), Mark Desholm (MD), Henning Ettrup (HE).

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent.
2. Vedtægterne er de på plads?
3. Konstituering - herunder udpegning af medlemmer til mærkningsudvalget.
4. Arbejdsopgaver og aktivitetsniveau.
5. Udarbejdelse af budget samt fastsættelse af kontingent.
6. Mødefastsættelse.
7. Eventuelt

----- ' ' ' ' ' ' ' ' -----

Ad 1: Dirigent og referent: HE.

Ad 2: Vedtægter - gennemgang og tilretning foretaget i overensstemmelse med beslutningerne taget på den stiftende generalforsamling. Da der på grund af den valgte struktur (kun licenshavere/tidligere mærkere kan have stemmeret) ikke er risiko for udefra kommende kup, er valg- og opstillingsproceduren gjort simpel.

Ad 3: Konstituering og udpegning af medlemmer til mærkningsudvalget: Formand: HE, Kassierer: NO, Rep. Mærkningsudvalget: HE, Sup. Mærkningsudvalget: HJ. Mærkningsudvalget meddeles hvem der er rep. og sup. til udvalget (HE).

Ad 4: Arbejdsopgaver: Formidlingsopgaver i bred forstand (se også efterfølgende forslag). Det undersøges hvordan det f.eks. kan tilrettelægges i forbindelse med ZMs informationskampagne (HE).

Fællesmøde(r) mellem ZM og bestyrelsen om "opgavefordeling", samarbejde, informationsudveksling MTR-fremtid m.v. (HE).

Oprettelse af fuglestation(er) hvis primære formål er at uddanne nye/unge ringmærkere, men hvor der er også mulighed for at informere om mærkning. Konkret forslag til oprettelse af en station i Hanstholm (NO). Han tager det op med de lokale mærkere og undersøger den lokale interesse for at deltage.

Det blev diskuteret om der skulle sættes på et foreningsblad eller om en hjemmeside kunne gøre det ud for dette. Der var enighed om, at et blad er tidskrævende (og dyrt) at drive, hvorfor der i givet fald skal nedsættes en bladgruppe til at forestå en sådan aktivitet. Der var derfor tilslutning til at starte op med en hjemmeside på internettet hvor relevante oplysninger kan videreformidles (NO).

Årsmøder er en vigtig aktivitet, som foreningen skal stå for. Aftales med ZM, hvornår næste kan/skal afholdes. Formidling af videnskabelige projekter (herhjemme og i udlandet) hvor der er behov for mærkning/hjælp til mærkning i samarbejde med DOF, DMU, ZM og andre.

Ad 5: Budget og kontingent. Vi starter ud med et minimalbudget, da vi endnu ikke ved hvor mange medlemmer vi bliver og hvilke aktiviteter som kommer i gang og om vi kan opnå økonomisk støtte udefra. Giro-konto oprettes (NO).

<u>BUDGET 2001</u>	Indtægt Udgift	
Kontingent	5000,00	
Rejseomkostninger	2500,00	
Medlemsaktiviteter	1000,00	
Hjemmeside	1000,00	
Drift i øvrigt	500,00	
I ALT	5000,00	5000,00

ad 6: Næste møde afholdes i forbindelse med fællesmødet med ZM i slutningen af april eller starten af maj. (HE).

ad 7: Der var intet til eventuelt.

REFERAT AF 2. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, 25. juni 2001.

Til stede: Nis Rattenborg (NR), Niels Odder (NO), Mark Desholm (MD), Henning Ettrup (HE).

Afbud: Henrik Jørgensen, Jens Muff

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent.
2. Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde (se ref. af 7/1-01).
3. Korte punkter:
 - Nyt fra Vildtforvaltningsrådets Mærkningsudvalg
 - www.ringmaerkning.dk
 - Konto - økonomi - medlemmer
 - Logo - forslag
4. Mødet med ZM:
 - MTRs fremtid/hjemmeside
 - Informationssamarbejde/formidling
 - Økonomi/støtte til opstart og udsendelse af girokort
 - Årsmøde 2001
 - Projektdatabase - hvilke opgaver/projekter ligger og venter
 - Fuglestation til uddannelse/formidling
 - Faste årlige møder mellem ZM og foreningen
5. Eventuelt

----- ' ' ' ' ' ' ' ' -----

Ad 1: Dirigent og referent: HE.

Ad 2: Intet at bemærke.

Ad 3: Referat fra seneste møde i Mærkningsudvalg udleveret. Ellers intet af bemærke, da kun få af medlemmerne var fremmødt. Nyt møde afholdes 13 eller 14. sept.

Ringmærkersiden på internettet udvikles (evt. I samarbejde med Søren Nygaard og andre). Der skal reklameres for siden og den skal gøres mere aktuel, bl.a. med nyheder. Desuden skal den bruges til at reklamere for for kurser o.l. Links til andre ringmærkersider opdateres.

FORSLAG til hjemmesiden: "Ringnyt/MTR" (aktuelle nyheder), "Hvem ved hvad", Links, "Værktøjer", Projektdatabase, Opråb, Foreningsnyt (Vedtægter, best. medl. m.v.), Fuglestationen, Håndbog for ringmærkere, osv.

Økonomi: NO kunne oplyse, at han netop har fået oprettet konto, men der endnu kun er registreret ganske få betalere. Aftales med ZM, at der eventuelt udsendes Girokort med deres næste mail-out.

LOGO: Der var enighed om, at vi skal have et logo. Der lægges op til en konkurrence herom. Forslag indsendes til bestyrelsen (annonceres på hjemmesiden). Best. vælger så de 3-4 bedste af forslagene og fremlægger dem på Årsmødet. En afstemning her afgør hvilket der vælges.

Fuglestation forsøges opstartet i Hanstholm med små/korte kurser. NO vurderer at interessen lokalt er til stede, så det kan lade sig gøre. Muligheden for at få plads i den gamle fyrmesterbolig, der skal benyttes i formidlingssammenhæng, undersøges (NO).

Årsmøde foreslås afholdt på skiftende lokaliteter fra år til år. I 2001 foreslås igen Århusområdet, men gerne på Kalø/Vildtforvaltningsskolen. HE undersøger muligheden. Foredragsholdere kunne være Jan Drachmann (Duehøg), ZM (Salmonellaprojektet), Poul Henrik Harritz (Mærkningsudvalgets opgaver) eller måske Lars Svensson?

Ad 4: Punkterne til mødet med ZM blev gennemgået. Der blev tilføjet et par stykker. Det ene var et forslag om at lave en informationsvideo og om ZM ville støtte en sådan (MD). Det andet var forslag om opdatering af "Ringmærkerhåndbogen" (ZM).

Ad 5: Intet til eventuelt.

REFERAT AF 3. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, 2. februar 2002, Klitmøller.

Til stede: Nis Rattenborg (NR), Jens Muff (JM), Henrik Jørgensen (HJ), Niels Odder (NO), Mark Desholm (MD), Henning Ettrup (HE).

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent.
2. Siden sidst - godk. Af referat fra 25/6-01.
3. Økonomi/medlemsantal
4. Opfølgning fra Årsmødet 2001:
 - Informationsfilm
 - Ringmærkningsstation/Mødeaktivitet
 - Håndbog
 - Hjemmesiden
5. Årsmøde 2002.
6. Vedtægtsændringer?
7. Eventuelt - herunder næste bestyrelsesmøde.

----- ' ' ' ' ' ' ' -----

Ad 1: Dirigent og referent: HE.

Ad 2: Med regeringens nedlæggelse af mærkningsudvalget har vi mistet et godt forum for diskussion og afklaring af forhold relateret til mærkning af dyr og fugle. Vi vil meget gerne repræsenteres, hvis noget nyt til erstatning herfor ser dagens lys. Det er specielt ærgerligt lige nu, da vi var ved at have et fælles sæt retningslinier på plads for mærkningsaktiviteter i Danmark. For os betyder det, at vi (som hidtil) mærker under Zoologisk Museums regler. Vi kontakter Vildtforvaltningsrådet hvor vi beklager nedlæggelsen af Mærkningsudvalget og samtidig oplyser om, at foreningen gerne står til rådighed, hvis der er emner/problemstillinger, som ønskes diskuteret.

Foreningens hjemmeside er kommet op at stå, og udbygges løbende. Aftalt at bestyrelsen skal være opmærksomme på siden, hvis der er noget aktuelt, der kan bruges til siden.

Ad 3: Økonomien er god, da der ikke hidtil har været de store udgiftkrævende aktiviteter. Der er dags dato 62 medlemmer.

Ad 4: Infofilm: MD/NO arbejder på sagen. Planen er, at den skal bruges til generel information af skoler, jægere, ornitologer, foreninger m.v. Den skal være alment tilgængelig som VHS og DVD (?) og vare 10-15 min. Budget(-ter) skal opstilles og mulighed for økonomisk støtte fra fonde o.l. skal afklares. Foreningen står som ansøger.

Mærkningsstation: NO ser på muligheder på Hanstholm Fyr (N&S indvolveret via Skovdistriktet). Den lokale mærkningsgruppe står for det praktiske. Vi forsøger at indgå aftale med dem og andre mærkningsstationer om fælles arrangementer. Vi kan på den måde støtte flere initiativer ved at afholde kurser og mærkningsaktiviteter. Vi vil forsøge planlagt et arrangement ("Introduktionskursus i ringmærkning") i Gedser i september 2002 (NR og JM).

MD kontakter Hans Lind for at meddele vores interesse. Der efterlyses interesserede via ZM, DOF (og andre foreninger?).

Håndbog: Intet nyt, men LUR og JDK (har påtaget sig opgaven at arbejde videre med idéen) kontaktes for nyt. De tilsendes kopi af materiale fra ZM som der kan arbejdes videre på (HE).

Hjemmesiden: Siten er foreningens "hjertervindue". Bestyrelsen vil være mere aktive i at opbygge og gøre den aktuel. Der skal oprettes "tilmelde-link" og en side specielt for medlemmer. Det forsøges om RingNyt kan komme til at ligge på siden. Og så skal vi forsøge at benytte lokalpressen mere aktivt (mail-adresser samles). NO forsøger om oplysningen om Fuglekongen (fra aktuel-siden) kan bruges. Oplysning om mærkningskursus lægges på siden snarest.

Ad 5: Årsmøde 2002 afholdes i Århus i november. Det skal sikres, at der ikke bliver kollision med DOF/DN årsmøder. Forslag til indlæg: Meltøfte om Zackenberg, Poul Hansen om fangst med lyd, Mark Desholm om fugleforskning på Kalø, Klaus Dichmann om hans ugleundersøgelse, Thor Bue om Sølvhøgemarkering, Nordvestjyde om mærkning af Grønirisker i 25 år. Der sættes opråb om Årsmødet på hjemmesiden med efterlysning af forslag til yderligere emner. Foredragsholdere anmodes om korte resuméer fra foredragsholdere til hjemmesiden.

Ad 6: Vedtægtsændringer (jf. Årsmødet) udarbejdes til vedtagelse på generalforsamlingen.

Ad 7: Opgaver: Det bør undersøges om der er basis for at afholde møde med Lars Svensson og Klaus Malling Olsen i København i samarbejde med ZM og DOF. Oversigt over hvor de aktive mærkere bor skal udarbejdes. Oversigt over ringmærkerspecialister (arter, fangstmetoder o.l.) udarbejdes. Forslag til specialer med relation til ringmærkning udarbejdes til hjemmesiden. Forslag til logo udarbejdes (HE).

Næste bestyrelsesmøde afholdes i forbindelse med bestyrelsens møde med ZM i foråret. Tidspunkt afklares med ZM snarest.

REFERAT AF 4. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, lørdag den 22. februar 2003 kl. 14.00 i Lading.

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent.
2. Siden sidst - herunder status på tidligere beslutninger samt opfølgning på Årsmøde 2002.
3. Økonomi/medlemsantal
4. Intro-kursus for nye mærkere
5. Håndbog for ringmærkere
6. Årsmøde 2003.
7. Møde med ZM
8. Eventuelt - herunder næste bestyrelsesmøde.

----- ' ' ' ' ' ' ' ' -----

Til stede: Mark Desholm, Lars Hansen, Niels Odder, Henning Ettrup

Ad 1: Referent og dirigent: HE

Ad 2: Siden sidst: INFO-film. NO arbejder videre på synopsis og tager kontakt til Jens Muff om projektet. Målgruppen skal afklares. Mærkningsstation: Diskuteret om vi skal lave en fuglestation i vores regi. Det skal ikke være en konkurrerende station til etablerede fuglestationer, men en hvor mærkere kan lave projekter og nye kan oplæres. MD laver oplæg til årsmødet om, hvordan en "fuglestation" kan opstartes og drives samt hvor. Hjemmesiden: Arbejdes videre på at gøre siden mere aktuell med fotogalleri, årsoversigter, adresselister m.v. Der forsøges skrevet et par småartikler (som opstart på nyt MTR). Friluftsrådet kontaktes vedrørende evt. optagelse.

Ad 3: Økonomi og medlemstal: Økonomien OK – med 8000 kr på kontoen. Der er siden årsmødet indløbet 39 betalere.

Ad 4: INTRO-kursus: MD præsenterede kursusmaterialet for det kommende introduktionskursus som afprøves i Bryrup hos Jens den 14-16/3 03. På baggrund af erfaringerne fastlægges det endelige kursusforløb i samarbejde med ZM. ZM har bevilget 7000 kr til projektet.

Ad 5: Håndbog for Ringmærkere: Lars Ulrich og Jan Drachmann arbejder på sagen. Der er anskaffet forskellige eksterne udgaver som inspiration.

Ad 6: Årsmøde 2003: Afholdes i Århus i november 03, dato afhængig af DOF- og DN-møder (HE). Emner til mødet er Ib Clausager om Skovsneppe, Bøgebjerg om kanonfangst, Thor Bue om Sølvmåger, Ole Thorup om Engrylen, Svensson om hans nye mærkerbog. Mødet kan evt. starte med et "målekursus", hvor forskellige biometriske mål tages. Andre forslag er velkomne. Bestyrelsen præsenterer forslag til Fuglestation (MD) og foreningsprojekt (NO). HE planlægger.

Ad 7: Møde med ZM. Afventer mærkerkursus og erfaringer herfra.

Ad 8: Evt.: Skal vi deltage i/opstarte et Ederfugleprojekt (overvågning og mærkning i faste kolonier)? NO foreslog landsdækkende DRF-mærkningsprojekt på Grønirisk. Oplæg til

Generalforsamling ved NO. Etablering af indtastningsprogram til indrapportering (som DOF-basen) via nettet. MD undersøger det tekniske og ZM forelægges evt. et forslag. Temadag om felt- og dragtbestemmelse?

Bestyrelsesmøde ultimo september. HE indkalder.

REFERAT AF 5. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, lørdag den 2. oktober 2004 i Højbjerg.

Dagsorden

- 1: Valg af dirigent og referent
- 2: Konstituering (valg af formand og kasserer)
- 3: Siden sidst - er der noget at fortælle?
- 4: Hvordan får vi gang i foreningen?
- 5: Årsmødet
- 6: Ringmærkerhåndbog
- 7: Ringmærkerkursus
- 8: Hjemmesiden
- 9: PR-aktiviteter
- 10: Evt.

----- ' ' ' ' ' ' ' ' -----

Ad 1. Til stede Kent Olsen, Mark Desholm, Henning Ettrup (afbud fra Søren Nygaard og Lars Hansen). HE dirigent og referent.

Ad 2: HE fortsætter som formand og KO bliver referent. KO kontakter Niels Odder for de praktiske detaljer.

Ad 3: Kort referat fra gruppeledermødet på ZM den 14/8. Bl.a. blev diskuteret EDB til indrapportering og det opprioriteres at mærkerne får et værktøj hertil; manglende ringmærkergrupper forsøges opstartet (foreningen forsøger med kontakt), PR-arrangement gennemføres igen til foråret 2005. Og så var der fra styregruppen bag Ringmærkningscentralen interesse for foreningen!

Ad 4: Der skal arbejdes på at få etableret grupper i de manglende amter (inde de forsvinder), dvs. på Fyn, i Sønderjylland og i Kbh. ZM kontaktes for mulige lokale kontaktpersoner (HE deltager gerne i opstartsmøde, se også under pkt. 5).

Ad 5: Årsmødet afvikles i år med workshops samt indlæg fra ZM, altså ingen foredrag, da der ellers ikke vil være tid nok. Forslag til workshops er: Kursus for nye ringmærkere (Jens Muff/MD); Hjemmesiden (HE); Constant Effort Sites (Jan Drachmann/MD) og MTR (Jesper J. Madsen/Lars Ulrich Rasmussen). Der indledes med kort optakt i plenum, hvorefter oplæg diskuteres videre i 4 grupper. KO tjekker om vi kan låne lokaler i Biologiens Hus. HE udarbejder kort oplæg der udsendes med indkaldelsen. Dagsordenen for Årsmødet den 27/11 kl. 10.00-17.00 bliver da:

- 10:00-10.10: Velkomst ved Ringmærkerforeningen og ZM
- 10.10-10.20: Oplæg til workshops
- 10.20-11.55: Workshops (inkl. kaffe og kage)
- 12.00-13.00: Frokost
- 13.05-13.30: Opsamling på Workshops
- 13.30-14.30: Generalforsamling i Ringmærkerforeningen.
- 14.30-15.00: Kaffe/kage og socialt samvær
- 15.00-16.45. Indlæg fra ZM
- 16.45: Afslutning.

Ad 6: Jan Drachmann er tovholder på Ringmærkerhåndbogen. Opgaver ved at blive fordelt.

Ad 7: Der forsøges gennemført kursus i dette efterår (Jens Muff/MD). Unge prioriteres. Jan Drachmann involveres ellers samme besætning som sidst.

Ad 8: Hjemmesiden styres af HE indtil videre. Indlæg til siden er meget velkomne. Siden skal gøres mere overskuelig.

Ad 9: Måske PR-aktiviteter skal udbredes til skoler og naturcentre? Det kan blive vanskeligt i foreningsregi at fortsætte med arrangementer hvert år som nu. Det er vigtigt med god pressedækning af arrangementerne.

Ad 10: Der bør satses på at deltage i Euringmøder og andre mærkningsrelaterede arrangementer rundt i Europa. Opfordring til at ZM på årsmødet fortæller om deres mødeaktiviteter på internationalt plan.

Næste møde evt. fredag før årsmødet ???

03.10.2004 Henning Ettrup

REFERAT AF 6. BESTYRELSESMØDE I DANMARKS RINGMÆRKERFORENING, søndag, den 4. september 2005 i Højbjerg.

Dagsorden

- 1: Valg af dirigent og referent
- 2: Bestyrelsesnyt, herunder konstituering og økonomi.
- 3: Årsmøde 2005 (Emner: Rylemærkning? Ferieoplevelser? CES, Glentemærkning, osv).
- 4: Aktiviteter i foreningen Ringmærkerkursus (1. weekend i oktober på Gedser), hjemmesiden, PR-arrangementer, CES-støtte, Ringmærkerhåndbog
- 5: Fællesmøde ZM/Ringmærkerforening/Amtsgrupper den 17/9-05
- 6: Oplæg til introduktion til foreningen (Jens Herrild)
- 7: Nye til bestyrelsen
- 8: Fremtiden
- 9: Eventuelt

----- ' ' ' ' ' ' ' ' -----

Ad 1. Til stede: Henning Ettrup og Jens Hjerrild Hansen (afbud fra Kent Olsen og Mark Desholm). HE dirigent og referent.

Ad 2: HE fortsætter som formand. KO er kasserer, men ønsker at trække sig ved næste gen.fors.

Søren Nygaard har trukket sig fra bestyrelsen og er erstattet af JHH. JHH er indstillet på at overtage kassererposten. KO har lovet at udarbejde regnskab. Måske hensigtsmæssigt at overføre kontoen til den endnu gennemgående figur (?) HE? Der bør udsendes kontingentopkrævning, så vi kan få opdateret medlemslisten. Desuden efterlyses engagement fra bestyrelsesmedlemmernes side.

Ad 3: Årsmøde. Forslag til at afholde mødet lørdag den 26/11 på Nat.Mus i Århus. HE tjekker. Alternativ kan være lørdagen inden.

Der er to forslag til program (afklares med ZM):

A) PR for CES (Constant Effort Sites) med følgende indlæg

Gennemgang af de svenske erfaringer ved svensk mærker ((JHH undersøger)

De første danske erfaringer ved Jan Drachmann (accept)

B) Standardprogram

Ringmærkerferier:

Beskrivelser fra Spanien ved Palle Nygaard (JHH spørger)

Beskrivelser fra Grækenland ved Hans Lind (HE spørger)

Projekt Kirkeugle ved Peter Sunde (JHH undersøger)

Projekt Rød Glente ved Anne Marie (HE undersøger)

Begge forslag følges efter middagen af generalforsamling og indlæg fra ZM.

Ad 4: Der afholdes kursus for nye ringmærkere i weekenden 30/9-2/10 på Gedser Fuglestation. Jens Muff er tovholder. MD, JHH og HE deltager sammen med Jens Muff og Lars U. Rasmussen. JHH undersøger muligheden for at låne projektor.

Hjemmesiden kører på lavt blus, da kun få endnu leverer til siden. HE er ansvarlig.

PR-arrangementer kører idet der stilles op til ét årligt pr-arrangement. Det næste bliver sikkert ført til efteråret 06.

Jan Drachmann er tovholder på Ringmærkerhåndbogen. Har fordelt skriveopgaver, men har vanskeligt ved at få folk aktiveret – kun Willy Mardal har skrevet sit afsnit. JHH melder sig også som skribent.

CES-fangst er spændende, så måske støtte vil være motiverende for flere sites? Friluftsrådets støttemuligheder undersøges (HE). Foreningen kan evt. give større til opstart ét nyt sted?

Ad 5: Der afholdes møde med ZM og Ringmærkergrupperne den 17/9 på ZM. Emnet er bl.a. forbedret samarbejde mellem grupperne og ZM, status på ny software samt snak om ringstørrelser m.v.

Ad 6: JHHs oplæg til introduktion til foreningen afprøves på kurset på Gedser. Reaktionen afventes.

Ad 7: DER EFTERLYSES ALLEREDE NU EMNER TIL BESTYRELSEN til afløsning for de udtrådte. Det vil måske – i en periode – være hensigtsmæssigt med ringmærkere fra et lille geografisk område for at opnå en vis mødeaktivitet. Indtil nu har det ikke været nemt at samle folk (endnu har bestyrelsen ikke kunnet præstere fuldt fremmøde!).

Ad 8: Fremtiden – en mulighed for måske at tegne foreningen vil være at få HÅNDBOGEN på gaden. Det bør prioriteres. Måske også en form for MTR på hjemmesiden kan øge interessen. Det kræver dog en redaktør (ref's bemærkning).

Ad 9: Intet at tilføje.

Næste møde ???

09.09.2005 Henning Ettrup

Danmarks Ringmærkerforening

c/o Henning Ettrup

Holmevej 108 B

8270 Højbjerg

Nordea Konto 5800 7554-868-678

Bestyrelsesmøde den 20/2 -2006 på Zoologisk Museum.

Dagsorden

1: Valg af dirigent og referent.

2: Bestyrelsesnyt, herunder økonomi.

3: Mødet med ZM (se dagsorden hertil)

4: Oplæg til introduktion til foreningen (Jens Hjerrild)

5: Eventuelt - herunder næste bestyrelsesmøde og fastlæggelse af Årsmøde

Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref), Jens Hjerrild Hansen, Mark Desholm (dir.), Kim Skelmose Madsen (suppleant) og Bjarke Laubek. Afbud: Lars Hansen og Eddie Fritze.

Ad 2: Henvendelse fra DOFs Ungdomsudvalg om interesse for at introducere ringmærkning for unge dof'ere. JJH tager kontakt. Der arbejdes på fast kursusforløb på Gedser og Blåvand. Der bør udarbejdes et sæt "etiske regler" for ringmærkning. Oplæg hertil udarbejdes til Årsmødet, ansvarlige er MD.

Økonomi: Saldo 20/2 er 22.918 kr. HE og JHH har fuldmagt til at hæve.

Friluftsrådet: Der søges tilskud til opstart af flere CES. Der søges konkret tilskud til 3 sites. Deadline for ansøgning er 1/3. HE er ansvarlig. [Der er siden søgt om tilskud på i alt 19.000 kr og bevilget 10.000. kr. – tak for det].

"MTR" søges opstartet. Medredaktører søges via hjemmesiden (HE?).

Ad 3: Diskussion af reglerne for ringmærkning – er de klare nok? Der efterlystes bl.a. hyppigere udmeldinger, når der blev begået "fejl" af mærkerne. Og disse udmeldinger skal være målrettede og faktuelle. Se referat herfra fra mødet med ZM, vedlagt.

Ad 4: Der afholdes INTRO-kursus på Blåvand i foråret den 28-30. april. JHH er ansvarlig. [kursets afholdelse blev udskudt en uge, men var en succes].

JHH udarbejder forslag til introduktion til foreningen, som MD og BL kommenterer. Der indlægges noter til foredragsholdere (JHH). Oplægget skal være klart til Årsmødet/generalforsamlingen.

Næste møde ?

23.06.2006

HE

Danmarks Ringmærkerforening

c/o Henning Ettrup

Holmevej 108 B

8270 Højbjerg

Nordea Konto 5800 7554-868-678

Bestyrelsesmøde den 8/9 -2006 på Holmevej, Højbjerg.

Dagsorden

- 1: Valg af dirigent og referent.
- 2: Siden sidst.
- 3: Økonomi, herunder tilskud til projekter.
- 4: Planlægning af årsmødet den 25. nov. Forslag til indlæg m.v.
- 5: Ethiske regler (Mark)
- 6: Nyt kursus?
7. CES – flere steder? Støtte fra Friluftsrådet.
- 8: Evt. møde med ZM.
- 9: Status på Håndbogen.
- 10: Eventuelt.

Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref), Jens Hjerrild Hansen, Mark Desholm (dir.), Kim Skelmose Madsen (suppleant) Afbud: Bjarke Laubek, Lars Hansen og Eddie Fritze.

Ad 2: Spændende obs. efterlyses til nettet. Efterlysning sendes til mærkerne hvert kvartal. Jens vil til årsmødet have introduktion til ringmærkning klar til præsentation.

Ad 3: Økonomien ser godt ud, der er 20.000 kr. i kassen samt en restance på ca. 2600 kr. fra Blåvand-mødet. Banken skal op at stå igen via nettet (HE).

Ad 4: CES som tema på ÅRSMØDET. Kort gennemgang af lokaliteter og fangster. ZMs planer med CES og relationerne til andre landes projekter og hvordan resultaterne kan anvendes. Et andet forslag er Chr.Ø. fuglestation (Peter Lyngs) – eller ROC om Skagen Fuglestation. Kirkeuglen (Meriam), Sorthovedet Måge (Lars Hansen), Vibefangst i Tøndermarsken (Kent Olsen).

Ad 5: Mark vil gerne fremsende forslag til etiske regler inden Årsmødet. Sendes ud med indkaldelsen til Årsmødet. Det er vigtigt at reglerne er præcise – men ar undtagelser nævnes. Udmeldinger ikke før fuglen er sluppet (derefter slukkes tlf.). Det er som udmelding af fri fugl. Håndtering af fugle – afhængig af omstændigheder. Ringmærkeren afgør i hvilke tilfælde det kan være nødvendigt at foretage aflivning (aflivning demonstreres på dummy).

Ad 6: Et kursus om året på fuglestation. Næste gang efteråret 2007 på Gedser (Jens Muff, Kim, Hans Lind). HE kontakter. JHH udarbejder kontaktliste over A-mærkere, som kommende mærkere kan kontakte.

Ad 7: CES – 4 steder kører, vi foreslår at midlerne afsat til projekter benyttes til tilskud til drift af sites. Forslag til, at Årsmødet benyttes til promovring af sites.

Ad 8: Problem med ”nursere” for nye ringmærkere – tages op med ZM og gruppelederne. Hvordan holdes kontakten.

Ad 9: Forslag om, at Villy Mardal kontaktes om han vil være redaktør på den. HE kontakter Jan og LUR om forslaget.

Ad 10: Fugleinfluenza diskuteret, er ZMs holdning og udmeldinger ok?

09.06.2006

HE